
 

Referat Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag d. 12.09.2023 kl. 18.00-20.00 på Næstved specialskole, lokale 48  

 

Medlemmer 

Elever:  Er endnu ikke valgt  

 
Medarbejderrepræsentanter:  

Mette Lauenberg og Thomas Christensen  

 

Forældrevalgte:  

Maria Lunn Behrenthz og Trine Flindt-Larsen, Kim Tore Sem Dambæk 

 

Ledelsen: Mads Harkjær Møller og Mette Hugger  

 

Fraværende:  

 

 

Dagsorden Referat 

Sag 1 

Godkendelse af dagsorden (5 min) -  

a. Valg af mødeleder 

Beslutning 

Velkommen til Kim, som er nyt medlem i 

skolebestyrelsen.  

Velkommen til den nye bestyrelse.  

Dagsorden er godkendt.  

Mads er valgt som mødeleder.  

Sag 2 

Status på Økonomi og budget (15 min) – 

MH – 1 bilag  

a. Gennemgang af dette skoleår 

Orientering 

Budgettet blev gennemgået. Posten 

Gældsafvikling er væk fra budgettet, til 

gengæld har vi fået en budgetpost på 

300.000 kr. til hjælpemidler og 

hygiejnedepoter.  

Der ønskes ikke vederlag for deltagelse i 

skolebestyrelsen.  

Det ønskes at der på næste møde 

fremlægges hvor meget der er brugt på 

vikarer sidste skoleår på specialskolen.  

Sag 3 

Principper for skolebestyrelsen - (25 min) 

MM - 4 bilag 

a. Præsentation af de fire forslag til 

principper og evt. nedsættelse af 

arbejdsgrupper til revidering af 

principperne  

Det besluttes, at på de kommende 

bestyrelsesmøder arbejdes der med to 

principper, så principperne bliver gennem 

arbejdet. På oktober mødet, arbejdes der 

med princippet for skolefritidens (SFO) 

virksomhed, og princip for skolehjem 
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Beslutning samarbejdet. Bestyrelsens fokus vil være at 

arbejde med principperne for skolen.  

Processen vil være, at der arbejdes med 

principperne på et møde, hvor der noteres 

ændringer m.m. efterfølgende, laves et 

udkast, der drøftes på det næstkommende 

møde.  

Det ønskes at principperne lægges ind i et 

årshjul over de principper der skal arbejdes 

med.  

Udover de fire principper; Principper for 

skolefritidsordningens (SFO) virksomhed, 

Princip for skole/hjemsamarbejde herunder 

elevens udbytte af undervisningen, Princip 

vedr. Fælles arrangementer i skoletiden og 

princip for undervisningens organisering, 

skal der arbejdes med at lave et princip 

mod mobning, samt et princip omkring 

elevinddragelse.  

Maria undersøger hvilke principper der 

ligger på skole og forældre på specialskoler.  

Sag 4 

Dokumenter for skolebestyrelsens arbejde 

(20 min) 

MM – 3 bilag 

a. Skolestyrelsesvedtægt for 

folkeskoler i Næstved Kommune 

b. Forslag til forretningsorden  

c. Inspiration til værdigregelsæt  

Gennemgang og beslutning  

Skolestyrelsesvedtægten er hvordan der 

drives skoler i Næstved Kommune, 

herunder skolebestyrelsens virksomhed.  

 

Skolebestyrelsen godkender 

forretningsordens med ændringen punkt 5 

fjernes længerevarende.  

 

Bestyrelsen beslutter at arbejdet i dette 

skoleår vil være et fokus på principper. 

Værdigregelsættet arbejdes der med i de 

kommende skoleår. Mads undersøger om 

der ligger værdigregelsæt på Specialskoler, 

som kan skabe inspiration til arbejdet.  
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Det besluttes at der oprettes en Aula 

postkasse til at kontakte til de 

forældrevalgte medlemmer.  

 

På næste møde ønskes der et punkt 

omkring suppleringsvalg, og valgperiode 

som et beslutningspunkt. Mads undersøger 

om der kan vælges en suppleant uden et 

suppleringsvalg. På forældremødet 

fortælles om skolebestyrelsens arbejde og 

at det er en lille bestyrelse, der er sårbar 

uden suppleanter.  

Sag 5  

Forslag til årshjul for skolebestyrelsen (20 

min) – MM (1 bilag) 

Beslutning 

Der er fokus på principperne i årshjulet.  

 

Årshjulet er godkendt.  

 

Der kommer en årlig invitation til skole og 

forældre landsmøde, invitationen sendes 

ud til bestyrelsen, som derefter tager 

stilling til deltagelse. Forummet er for de 

stemmeberettigede medlemmer.  

Sag 6 

Skolens navn (10 min) MM 

Beslutning  

Bestyrelsen vil godt tage stilling til skolens 

navn. Der er flertal for, at skolen skal hedde 

Næstved specialskole.  

Der ønskes ikke at der bruges midler på at 

få lavet et logo. Mads undersøger hvem der 

skal finansiere udgiften til logo og skiltning.   

Sag 7 

Nyt fra (10 min) 

Forældre:  

Medarbejdere: 

Ledelse:  

Orientering  

Forældre:  

Møderullet sættes på mødet i oktober 

måned. Næste bestyrelsesmøde flyttes til 

den 24. oktober 2023 klokken 18.00 til 

20.00, hvis det ikke er muligt, holdes mødet 

den 25. oktober 2023. 

Medarbejdere: 

Skolebestyrelsen skal beslutte om der må 

søges sponsorater – det sættes på som et 

punkt på førstkommende møde.  

 



 

 

4 
 

Ledelse:  

Det er godt at vi er blevet en selvstændig 

skole her fra 1. august 2023.  

Alle medarbejderne har arbejdet meget 

professionelt i overgangen fra en 

specialafdeling til en selvstændig 

specialskole.  

Der ønskes at skabe en skole, hvor der er 

gennemsigtighed i alt.  

Der er endnu ikke truffet beslutning om 

visitationsprocedure. Der har været fokus 

på målgruppebeskrivelserne på 

specialskolen.  

Vi er kommet godt fra start, vi har en 

skolebestyrelse, og et VMED.  

Sag 8 

Eventuelt – (15 min) 

Orientering 

Forældrene oplever at indeklimaet er 

dårligt sidst på eftermiddagen på torvet. 

Mads har møde med Center for Trafik og 

Ejendomme, der vil han bringe 

problematikken videre. Derudover er der 

også lokaler hvor der er koldt om vinteren, 

og der er steder hvor lysforholdene er 

dårlige.  

 

 


